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Medlem af Inatsisartut 

Kristian Jeremiassen, Siumut 

  

  

Vedr.: Svar til § 36, stk. 1 spørgsmål nr. 2010-263 

 

Kære Kristian Jeremiassen, 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:   
Hvornår vil man foretage forbedringer på havneområdet i Ilimanaq? 

 

Svarnotat 
Indledningsvist vil jeg takke medlemmet af Inatsisartut for spørgsmålet omkring havnen i 

Ilimanaq og samtidig henlede opmærksomheden på mit svar til Inatsisartut omkring 

havneanlæg under behandlingen af punkt 57 på Efterårssamlingen 2010. 

 

Umiddelbart foreligger der ingen konkrete planer for en forbedring af havnen i Ilimanaq. 

Som bekendt er der er afsat knap 18 millioner om året til at vedligeholde samtlige havne 

i Grønland. Disse midler skal prioriteres, så man får mest muligt ud af pengene. Her ve-

jer hensynet til forsyningssikkerhed og passagertransport tungt, men er der midler til 

rådighed, vil turismefaciliteter også blive tilgodeset. Således har Kangerlussuaq i år fået 

en ny pontonbro, der forbedrer muligheden for at komme til og fra de efterhånden man-

ge krydstogtskibe, der udveksler passagerer med fly i Kangerlussuaq. 

 

Der er et vedligeholdelsesefterslæb på omkring 80 mio. kr. for samtlige havne.  Min ad-

ministration har udarbejdet en handlingsplan, der på sigt skal søge at indhente noget af 

efterslæbet. Men det er en kendsgerning, at mange af vore havneanlæg er gamle og 

nedslidte, hvilket stiller store krav til løbende vedligehold.  

 

På hovedkonto 87.73.10 Havneanlæg er der ingen bevilling afsat i 2011. Naalakkersui-

sut har valgt at afvente Transportkommissionens vurdering af den samlede infrastruktur 

i Grønland, førend der lægges planer også for bygdehavnene. Transportkommissionens 

betænkning forventes fremlagt for Inatsisartut til debat på den kommende Forårssamling 

med henblik på en politisk debat. Det er på den baggrund mit håb, at Inatsisartut vil del-

tage i en samlet prioritering af hele infrastrukturen – herunder også, hvorvidt der skal 

afsættes midler til en opgradering af bygdehavnene. 
 

Med venlig hilsen 
 
 

Jens B. Frederiksen 

22. december 2010 
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